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La bicicleta, un vehicle saludable

Revista cultural ESPAI CARRAIXET

Una publicació cultural de l'Horta

Cent de Vicent Andrés Estellés

Les bicis són favorables per a la salut de
gran quantitat de persones, en siguen
usuaris o transeünts que caminen a peu. Per
als usuaris són un exercici físic sa, per al
conjunt de la ciutadania resulten ser uns
vehicles que no contaminen l’aire que
respirem. És un transport barat i estalvia
espai de via pública. En un país com
Holanda, un 50% de la gent decideix no
tindre cotxe en gaudir d’un sistema de
mobilitat on les bicis i el transport públic
permeten desplaçar-se a tots els racons de
la ciutat. Millorar la qualitat de l’aire és una
política que beneficia la gent. Ha de
millorar l’educació en l’ús de les bicis,
també la senyalització i el disseny dels

carrils-bici, però les bicicletes són part
essencial de la pacificació i
descontaminació dels espais urbans. Poden
utilitzar-se per anar al treball, portar el seu
fill a l’escola o anar al mercat, per a passejar
o desplaçar-se a qualsevol lloc de la ciutat.
Ja ho fan residents i turistes que ens visiten.
Ajuden així a netejar i pacificar la seua
ciutat, poble o barri. Les bicis són un gran
invent humà i anar en bici és un plaer. Molt
bo per anar als assajos de la Muixeranga
del Carraixet.

Sobre un article de Carles Dolç anomenat
“Elogi de les bicis”, signat per mitjà del grup
Territori Crític al eldiario.es.

COMUNICAT FEBRER DE 2024
És un goig estar cada tres mesos amb

vosaltres amb un projecte compartit com és
la revista Espai Carraixet. Per a nosaltres és
important el contacte directe, proper, la
nostra comarca i la nostra gent. No tenim
prou paraules per tal d’agrair-vos la
companyia i l’impuls que des de fa 6 anys
ens regaleu. Gràcies, moltes gràcies! El
número 23 d’Espai Carraixet ens ha portat
una revista plena de diversitat, d’alegria i de
curiositats; de cultura i proximitat, amb
històries intergeneracionals i ben plurals
que sorgeixen en l’Horta Nord amb què
celebrem la riquesa de la nostra història i de
les nostres tradicions. Dos dies després de
llançar l’edició d’hivern de la revista, ens
trobàrem desconcertats per un atac de
censura arbitrària per part del govern de
l’Ajuntament de Meliana, que encara a dia
de hui no entenem de cap de les maneres.
Hem demanat reunir-nos amb la màxima
representant de la institució, tant per registre
d’entrada com per contacte telefònic amb el

departament de secretaria, però no hem
rebut fins ara cap resposta. Espai Carraixet
és un projecte humil, arrelat al nostre entorn
directe, la comarca de l’Horta Nord i les
seues múltiples iniciatives que aporten vida
i futur al territori. Eixa complicitat és la que
busquem, i que vosaltres ens retorneu des
d’àmbits i persones tan diverses. Per això no
podem permetre que ens usen com a
instrument d’altres batalles, en què no
participem ni busquem cap rèdit. Entre més
coses, perquè no n’hi ha. La revista és una
marca comercial, un negoci complementari
que se sosté amb la publicitat que entra, tant
des de les administracions públiques com
de les empreses privades que han vist que
Espai Carraixet pot ser un bon mitjà per a
projectar una imatge bonica i positiva dels
seus valors. Com escrigué el gran poeta
Estellés, sempre tan proper i del qual
enguany commemorem el centenari, ens
estimem molt la vida, «i tot amb el seu nom
petit sempre en minúscula».

Som una publicació cultural, de proximitat, i
per tot això i perquè volem, en valencià. No
som, però, de cap manera, cap de les
falòrnies que fantasiegen les quimeres
d’alguns. Per descomptat que estem a favor
de qualsevol iniciativa a favor de la llibertat
de premsa i de la lliure distribució de la

cultura, el patrimoni i la nostra història. Però
nosaltres, ni Espai Carraixet ni les persones
que la fem, i que treballem amb institucions i
persones de diferents colors socials i
polítics, no volem ser objecte de debats
partidistes.

Complet a: almassera.compromis.net

CANÇÓ DE BRESSOL:
Jo tinc una Mort petita,
meua i ben meua només.
Com jo la nodresc a ella,
ella em nodreix igualment.
Jo tinc una Mort petita
que trau els peus dels bolquers.
Només tinc la meua Mort
i no necessite res.

Jo tinc una Mort petita,
i és, d’allò meu, el més meu.
Molt més meua que la vida,
amb mi va i amb mi se’n ve.
És la meua ama, i és l’ama
del corral i del carrer
de la llimera i la parra
i la flor del taronger.
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L’ampliació del port de València

afecta a tota l’horta, al medi

ambient i al canvi climàtic

La revolta llauradora arriba al

nostre País Valencià

Benedicció d’animals i Cens Genètic

Caní a Almàssera

Hi ha la comissió Ciutat-Port com plataforma
ciutadana que s’ha organitzat en oposició al
projecte d’ampliació i altres projectes
associats. Aquesta demana la retirada del
projecte d’ampliació, del de terminal de
creuers als Poblats Marítims, i del d’accés
nord a port per carretera. També demana
que s’arregle la destrossa que es va fer a La
Punta, i llevar el dic nord que afecta els
corrents marins. Per la seua part
Compromís, “manifesta l’aposta per una
economia per a les persones i, en eixa
direcció, perquè es prioritzen les inversions
públiques i la reassignació de les previstes
per a l’ampliació del Port, en cas que
aquesta quede descartada, per a pal·liar

tots els impactes i danys que ja s’ha causat
als barris i els ecosistemes valencians, per a
sectors econòmics de proximitat, salut
pública i de qualitat i diversificació
productiva”, a més, entre altres, també
“aposta per protegir la salut de les persones
i posar la vida al centre, definint i aplicant
plans de control i reducció efectiva
d’emissions de contaminació́ atmosfèrica i
acústica, d’acord amb els nivells segurs de
contaminació per a les persones admesos
per l’Organització Mundial de la Salut, en
les zones i barris més propers al Port de
València, d’acord amb els objectius
climàtics al 2030.

Estava prevista per la setmana que ve però
aquesta setmana ja s’han mobilitzat en un
pensat i fet la gent llauradora valenciana, i
han eixit al carrer amb els tractors tallant et
trànsit. Sembla que, a més de les
reivindicacions concretes, hi ha factors com
la globalització, el desmantellament de la
primera Política Agrària Comuna d’Europa,
les grans metròpolis, la concentra ió de la
distribució dels productes agrícoles en
poques mans. Factors que han dut a la gent
que treballa al camp, a un estat de tensió i
desesperació, i a constatar una incapacitat
pràctica de viure d’aquest ofici. Així ho
expressen també als països de la Unió
Europea.

L’any 2024 ha irromput amb
contundència en el sector citrícola valencià,
i la recent arribada al port de Castelló d’un
enviament que contenia prop de 3.000 tones
de taronges egípcies durant la campanya
de cítrics a la nostra terra en confirma la
magnitud. Les bonificacions en les taxes
portuàries aplicades als cítrics importats de
tercers països (40% al Port de Castelló i 30%

als Ports dependents de l’Autoritat Portuària
de València) fan créixer la incertesa i la
inquietud entre les persones professionals
del sector, tal i com ha denunciat
recentment La Unió Llauradora i Ramadera.
Segons els documents d’importació de
cítrics elaborats pel Ministeri d’Agricultura,
Pesca i Alimentació, les importacions de
taronges egípcies han experimentat un
augment alarmant des de 2014, arribant a
xifres rècord en 2023 amb un total de
487.753 tones importades (gener-setembre).
Aquest increment suposa un 109,1% més que
l’any anterior i un 84% en comparació amb
la mitjana dels cinc anys precedents. Aquest
escenari dibuixa un pronunciat augment de
les importacions per part d’empreses
espanyoles durant 2024. Les conseqüències
per als citricultors valencians seran
dramàtiques, amb la possibilitat de veure
disminuïts els preus dels seus productes o,
fins i tot, enfrontar-se a la impossibilitat de
vendre les seues collites degut a l’augment
injustificat de la competència.

Diumenge 4 de febrer es va fer la
benedicció dels animals domèstics a
Almàssera, seguint la ronda de suport entre
els pobles de l’Horta Nord, al voltant de la
festa de Sant Antoni Abat, diumenge 11 es fa
a Vinalesa, concloent la ronda. Campanya
municipal del Cens Genètic Caní per la
protecció i tinença responsable d’aquestes
mascotes. Es va posar en marxa el mes de
desembre passat, per tal d’avançar en la
protecció dels animals, per tal de tindre’ls

de manera compatible amb millorar les
normes d’higiene i salut pública. En aquest
registre han d’estar inscrits tots els gossos, o
cans, del terme municipal, la inscripció és
gratuïta i obligatòria. També des del mes de
desembre de 2023, s’ha posat en marxa, de
nou, la campanya de recollida de femta de
gossos, que es troben als carrers i places, i
per tant no han sigut replegades per les
persones responsables dels animals, per tal
d’analitzar-les, i trobar de qui són.
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Xarrada-Col·loqui sobre els 8 anys de govern

progressista a Almàssera de 2015 a 2023

 Compromís per Almàssera
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Els grups municipals de Compromís i
Socialista d’Almàssera, organitzen una
xarrada-col·loqui sobre els 8 anys de
govern progressista a Almàssera, entre 2015 i
2023, a càrrec dels les persones que han
estat al capdavant en el govern municipal
d’Almàssera Ramón Puchades, que va

ostentar l’Alcaldia durant aquest període, i
de Joan-Carles Jover, responsable de les
àrees d’Economia Sostenible i Agricultura en
la darrera legislatura municipal. El motiu és
explicar com estava el municipi d’Almàssera
en començar el període i donar compte de
que és el que s’ha fet durant aquestos anys,

les dificultats i allò que s’ha arribat a fer en la
gestió de l’Ajuntament d’Almàssera, i la
importància de tot això en el començament
de la nova legislatura municipal, amb un
altre equip de govern.


